

افغانستان آزاد – آزاد افغانستان

AA-AA

بین بوم و بر زنده یک تن مبار
چو کشور نباشد تن من همه سر به سرتون به کشتن دهیم

www.afgazad.com

afgazad@gmail.com

European Languages

زبانهای اروپائی

By Hedelberto López Blanch

07.08.2022

The European Union is breathing hard



Sources: Rebellion

The policy put forward by the current leaders of the European Union (EU) with regard to complying with Washington's demands to impose all kinds of sanctions against Russia, has driven that grouping to depend, even more, on the United States.

A few days ago, the Barcelona economist, Eduardo Luque emphasized to the television station Russia Today that "the EU is led by a group of vassals to the order of Washington and by a constellation of transnational companies."

In this sense, Hungarian Prime Minister Victor Orbán said that it is no longer a question of the European Union's policy shooting in the foot, but in the lungs and is breathing with difficulty.

The forecasts of the experts are completely discouraging as the one wielded by the Bloomberg computer network based in New York, which estimates that "very few European politicians seem to understand the magnitude of the coming conflict and its costs, since the energy crisis in the EU will cost some 200 billion dollars in bailouts, nationalizations and state-backed loans, among other measures."

Of course, that sum could increase if Russia completely shuts down gas supplies motivated by constant extortion from the West or if next winter were stronger, due to climate change occurring in the world.

In any case, says Bloomberg, natural gas prices in Europe have grown by about 700% since the beginning of last year and push the Old Continent to the brink of recession. Already the euro was put in parity with the dollar for the first time in several years.

As gas and electricity prices rise, European utilities and retail energy companies will face greater difficulties and in order to survive they will impose on customers to increase prices through higher retail costs of energy, gas or taxes.

La UE adopta programas de ahorro de energía en todos los sectores públicos y privados, mientras intenta establecer una cooperación para que los miembros más poderosos compartan con los menos favorecidos los hidrocarburos disponibles.

Ya la empresa Uniper SE, principal importadora de gas ruso en Alemania, solicitó al Gobierno un rescate estimado en 10 000 millones de euros, mientras que el Estado francés prevé nacionalizar Électricité de France SA a un costo de al menos 8 000 millones de euros.

El pánico se está expandiendo por Europa. El diario alemán Bild am Sonntag, informó que ante la posibilidad de que los apartamentos se congelaran por la falta de gas, se están preparando salones climatizados para que las personas puedan ir a resguardarse.

Klaus Müller, director de la Bundesnetzagentur, oficina reguladora alemana para los mercados de electricidad, gas, telecomunicaciones, correos y ferrocarriles, dijo que Alemania carece actualmente del volumen de gas necesario para el próximo invierno: los depósitos solo están al 65 % y no es suficiente para pasar el invierno sin el gas ruso.

El director general de Shell, Ben van Beurden advirtió que a Europa le espera un invierno duro, los precios del gas aumentarán significativamente y sus países podrían tener que racionar su consumo de energía.

El diario inglés *Daily Mail* señaló que “las facturas de los hogares van a sufrir este año un impacto invernal mayor a lo previsto; millones caerán en la pobreza. La libra esterlina se cotiza a 1.19 dólares la menor en los últimos años, debido al alza en los precios energéticos y la debilidad de la economía nacional. La inflación está en 9,1 % y puede llegar al 11 % a finales del año.

En Italia la tensión política creció a consecuencia de la inflación y los graves problemas económicos, lo que motivó la caída del gobierno del primer ministro Mario Draghi. Es el segundo país más endeudado en la Unión Europea después de Grecia con una deuda del **150,8 % del PIB** en 2021 y el desempleo alcanza el 8,1 %. En 2021 la pobreza afectaba a 5,6 millones de personas y en las zonas del sur el 10 % de las familias se hallan en pobreza absoluta.

El Gobierno ruso ha reiterado en numerosas ocasiones que el principal culpable de la caída económica mundial ha sido Occidente al impulsar una espiral de sanciones unilaterales que si no se detienen causarán una recesión a nivel global.

The main promoter of extortion, the United States also suffers economic attrition with 8.4% inflation (the highest in recent years) shortages of products, lack of fertilizers for agriculture and delays in scheduled infrastructure projects.

Faced with this situation, Washington has begun to relax some restrictive measures on the sale and transportation of agricultural products, medicines and transactions in the energy field. Within the European Union, where the disunity of its members is increasingly noticeable, they have received with relief the new news from Washington to be able to get rid of some of the serious ties related to sanctions on Russia.

In any case, the United States in this pyrrhic battle has achieved one of its objectives: to weaken the economy of the European Union and at the same time that of the euro, one of the currencies that can affect the hegemony of the dollar.

Meanwhile, the Russian Federation has shown that sanctions cannot overthrow a strong government in a globalized multipolar system and its Western opponents have had to start raising a white flag to prevent the economic debacle from reaching the world.

Hedelberto López Blanch, Cuban journalist, writer and researcher.

Rebelion 06.08.2022